
49

En Asembleo de la E-grupo, de dato 28a de okto-
bro, oni decidis ke la 39a Hispana E-Kongreso
okazu de la 21a al la 26a de julio 1979. Oni ko-
mencis plani la organizadon de la Kongreso; estis
deciditaj tiam kelkaj kongresaj programeroj: inaŭ-
guro de unu strato en la urbo kun la nomo Esper-
anto, kongresa ekskuso al Kovadongo, iu akade-
mia akto en la Universitato de Oviedo… Krom tio,
oni decidis kelkajn tujajn demarŝojn, kiel vizito al
kelkaj urbaj kaj provincaj aŭtoritatoj, kaj oni pri-
studis la eblecon eldoni kelkajn poŝkartojn de la
urbo kun la emblemo de la kongreso.
La lasta dispono de tiu kunsido estis kunvoki ĉiujn
geesperantistojn de la Grupo por ĉeesti la kunsi-
dojn, kiuj okazos ĉiuĵaŭde por kontroli la organiz-
adon de la kongreso, disponi taskojn, asigni res-
pondecojn kaj analizi la faritajn laboraĵojn. Tiu
dispono estis poste akurate plenumita. Okazis tiaj
kunvenoj la 2an, la 9an kaj la 16an de novembro.
En ili oni decidis, interalie, sendi al diversaj Es-
peranto-revuojn publikigendan noton petante fo-
tojn de esperantistaj grupoj por ekspozicio kiun
oni prezentos dum la kon-
greso. La vizito al la pro-
vincaj aŭtoritatoj estis
prokrastita ĝis kiam oni
klarigu la politikajn funk-
ciojn de la aŭtonomia en-
to kiu estis formiĝanta ti-
am. En la kunsido de la
9a de novembro oni deci-
dis ke la Loka Kongresa
Organiza Komitato estu
la sama estraro de la E-Grupo kun la sola escepto
ke la funkcio de kasisto estu plenumata de Pilar
Alonso Moro.
En tiu sama kunveno oni traktis aferon kiu ne rila-
tis al la organizado de la Kongreso: Ordieres ko-
munikis ke li estis interparolante kun la Prezidanto
de la Katedro Jovellanos kaj ke ĉi tiu esprimis
egan surprizon kaj dubon pri la aparteno de nia E-
Grupo al la Katedro, kaj ke, ĉiukaze, tiu aparteno
estus nekongruebla kun la aparteno al la Ateneo.
La ĉeestantoj en la kunveno decidis ke oni pri-
studu ĝisfunde tiun aferon kaj oni klarigu la situa-
cion de la Grupo de Esperanto tiurilate.
Pludaŭre okazadis la ĉiuĵaŭdaj kunsidoj por la
kongresa organizado. Santiago kaj Adonis okup-
iĝis pri la vizitoj al la aŭtoritatuloj. Ili informis ke
la provinca Guberniestro ne povis ricevi ilin sed li
delegis por tiu funkcio en la urbestro de Gijón. Ĉi
tiu informis ke ni disponas je oficiala permeso por
la okazigo de la Kongreso, sed ke la Guberniestro
ne povos okupiĝi pri tiu afero ĝis post la balotado
de sekvonta 1a de marto por elekti la landajn par-

lamentanojn. Julio Argüelles okupiĝis pri la de-
marŝoj por la luado de aŭtobusoj por la ekskurso
kaj ankaŭpri la serĉado de loĝejoj por la gekon-
gresanoj. Dume oni estis ricevante fotojn de esper-
antistaj grupoj por la ekspozicio. En la Ŝparkaso
estis kreita bankkonto por la kongresa spezado
POLA ESPERANTO-TEATRO oferis sian spektaklon
por la kongreso sed pro la troa kosto de la vojaĝo
de ĉiuj membroj de la teatra teamo, la Organiza
Komitato disponis kontrakti spektaklon de tiu gru-
po en kiu intervenas nur du personoj.
En kunsido de la 6a de februaro oni decidis ke de
tiam la kunvenoj de Organiza Komitato okazu ne
unufoje en la semajno sed dufoje: ĉiumarde kaj
ĉiuĵaŭde. En la sama kunsido oni decidis la publik-
igon de la tria numero de HELECO.
De tiam, kaj ĝis monato junio, la Organiza Kon-
gresa Komitato kunsidis dufoje ĉiusemajne kaj en
iuj okazoj eĉtrifoje. Ekde la 20a de junio, fakte, la
kunsidoj estis preskaŭĉiutagaj. Por la loĝado de la
kongresanoj oni adoptis duoblan solvon: unuflan-
ke, la Rektoro de la Labora Universitato oferis ke

en tiu centro povus gasti
ĝis 300 personoj. Aliflan-
ke, por la kongresanoj ki-
uj dezirus hotelon aŭali-
tipan gastejon, ni transpa-
sigis tiun demarŝadon al
iu vojaĝagentejo. La As-
turia Ŝparkaso koncesiis
monan subvencion kiel
helpo por la kongreso.
Aliaj bankoj, al kiuj oni

mendis similan monhelpon, sentis kaj montris ne-
niun intereson pri la afero. Tiurilate ni transkribas,
el la akto de la kunsido de 20a de junio, la parton
kiu pritemas tion:
Oni sendis leteron al ĉiu banko kun oficejoj en
nia urbo mendante tiun monhelpon samtempe ke
oni salutis al ties direktorojn kaj oni invitis ilin al
la solena Malfermo de la Kongreso. Tial ke oni
ricevis eĉne unu sola respondo, iu komisiono de
la Organiza Komitato faris viziton al la ĉefaj
bankoj por taksi la eblecon ricevi tian mon-
helpon, ricevante negativan impreson pri tiu ebl-
eco. En iuj lokoj ŝajne oni ne sciis ĉu ili ricevis
aŭne nian leteron, kaj aliaj konfesis esti ricev-
intaj ĝin sed laŭŝajne ili ne ĝin legis. Tiuj kiuj,
jes ja, estis leginte ĝin, sin montris malmulte pre-
taj koncesii iun ajn helpon. En iu el tiuj bankoj,
la vizitanta komisiono esprimis la eblecon ke iu
el la kongresaj aktoj, kiun la Banka Konsorcio
povus financi estus la inaŭguro de monumento al
D-ro Zamenhof, aŭtoro de Esperanto. La bank-
estro respondis ke tiukaze eblus atingi tiun finan-
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